
Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 23 września 2014r. 

 
 
 Posiedzenie otworzył o godzinie 9:00 Pan Tadeusz Lammel, który powitał 
przybyłych członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Socha 
Sławomir Urbaniak 
Maria Wilczyk 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Barbara Błoch – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2014r. 
3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad.1 

Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2014r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że dane dotyczące realizacji budżetu w I półroczu 2014r., 
analizowane w trakcie posiedzenia komisji pochodzą z materiałów, które zgodnie              
z ustawą o finansach publicznych radni otrzymali do końca sierpnia br. 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła następujące dokumenty z wykonania budżetu 
gminy: 

Ø informację z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo na dzień 30.06.2014r.                
– część tabelaryczna, 

Ø informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kleszczewo na dzień 
30.06.2014r. – część opisowa, 

Ø kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo                     
za I półrocze 2014r. – część tabelaryczna, 

Ø informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kleszczewo za I półrocze 2014r. – część opisowa. 

Pani Skarbnik poinformowała także, że wykonanie budżetu gminy                        
za I półrocze 2014r. zyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 



 
Radny Rajchelt zapytał dlaczego Spółka Wodna w pierwszym półroczu               

nie wystąpiła do gminy o środki? 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że dopiero w efekcie rozmowy telefonicznej 

przeprowadzonej z księgową Spółki Wodnej na konto Spółki przekazana została 
kwota 420zł. 

Radny Rajchelt zapytał co stanowi podstawę do naliczenia składki? 
Pan Wójt wyjaśnił, że składka na rzecz Spółki Wodnej naliczana jest od ilości 

gruntów gminnych. 
Radny Drzewiecki zapytał kto ustala stawki Spółki Wodnej? 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że stawki ustala Walne Zebranie Spółki Wodnej. 
Radny Drzewiecki zapytał czy kwoty należności wymagalnych Zakładu 

Komunalnego i OPS to wartości z pierwszej połowy br. czy kwoty skumulowane? 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to wartości skumulowane. 
 

Ad.2 
W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione 

zostały następujące projekty uchwał: 
Ø Projekt uchwały nr XLIV/320/2014 w sprawie ustanowienia służebności 
gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w miejscowości Tulce 
przedstawiła Pani Błoch. Pani Błoch poinformowała, że stosownie do art. 18 ust. 2 pkt. 
9 lit. a ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym do wyłącznej 
właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych 
gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących  m.in. określania 
zasad obciążania nieruchomości gruntowych. Zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami  nieruchomości stanowiące własność 
gminy mogą być obciążane ograniczonymi prawami rzeczowymi. 

Z wnioskiem o ustanowienie służebności wystąpili właściciele nieruchomości 
położonych w miejscowości Tulce, stanowiących działki o numerach geodezyjnych 
5/19 i 5/23.  

Możliwość obsługi komunikacyjnej dla wyżej wymienionych nieruchomości, 
poprzez działkę o numerze geodezyjnym 5/27 została przewidziana w  uchwalonej 
zmianie planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Tulce. 

Radny Drzewiecki zapytał czy ustanowiona służebność będzie bezpłatna? 
Pani Błoch potwierdziła. 
Radny Drzewiecki zapytał czy poprzez ustanowienie służebności gmina się          

do czegokolwiek zobowiązuje np. do budowy w przyszłości nawierzchni asfaltowej. 
Pani Błoch wyjaśniła, że droga zostanie utwardzona, natomiast gmina poprzez 

ustanowienie służebności do niczego się nie zobowiązuje. Pani Błoch dodała, że              
w przypadku zbycia tych działek, prawo służebności przechodzi na każdego kolejnego 
właściciela. 
 Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały Nr XLIV/321/2014 w sprawie wyrażenia zgody                          
na przystąpienie przez Gminę Kleszczewo do realizacji projektu pn. „Badanie 
powiązań funkcjonalno – przestrzennych w zakresie parkingów dla obszaru 
Aglomeracji Poznańskiej (z uwzględnieniem wpływu sąsiadujących powiatów                 
– SPPOFAP)” przedstawiła Pani Błoch. Pani Błoch poinformowała, że Gmina 

 



Kleszczewo dnia 6.09.2013r. zadeklarowała współpracę w projekcie realizowanym 
przez Miasto Poznań pt. „Badanie  powiązań funkcjonalno-przestrzennych  w zakresie 
parkingów dla obszaru Aglomeracji Poznańskiej (z uwzględnieniem wpływu 
sąsiadujących  powiatów – SPPOFAP)”. Projekt ten współfinansowany jest                   
ze środków Unii Europejskiej przyznanych w ramach „Konkursu datacji na działania 
wspierające jednostki samorządu terytorialnego w zakresie planowania miejskich 
obszarów funkcjonalnych” ogłoszonego przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego. 
Celem badania jest wytypowanie najbardziej optymalnych lokalizacji parkingów,              
z których mieszkańcy po pozostawieniu swoich pojazdów przemieszczali się będą 
transportem publicznym. 

Szacowane wydatki Partnerów projektu wynoszą 285.910,76zł, w tym wkład 
własny Gminy Kleszczewo to kwota 1.594,03zł.  

W celu realizacji projektu niezbędne jest zawarcie umowy partnerstwa 
pomiędzy „Liderem projektu” Miastem Poznań, a „Partnerami” tj. gminami                      
i powiatami. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały Nr XLIV/322/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2014r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że na podstawie 
porozumienia z Gminą Kostrzyn w zakresie powierzenia  Gminie Kleszczewo  zadania 
w zakresie lokalnego transportu zbiorowego wprowadzono po stronie dochodów              
w dziale 600 Transport i łączność  kwotę 25.723zł. Zadanie realizuje Zakład 
Komunalny. Po stronie wydatków kwotę 25.723zł wprowadzono w rozdziale 90017 
Zakłady gospodarki komunalnej oraz w załącznikach nr 3, 4 i 5 uchwały. Przesunięto 
środki w planowanych zadaniach inwestycyjnych z równoczesnym zwiększeniem 
wydatków o 21.779zł – załącznik nr  2 i 2a.  W planowanych wydatkach – załącznik 
nr 2 zmniejszono podatek od nieruchomości gminy o 13.652zł – rozdział 70004, 
zwiększono środki na ubezpieczenie majątku o 5.000 – rozdział 75095, zwiększono 
wydatki bieżące na utrzymanie OSP o 17.400zł – rozdział 75412, przesunięto 310zł           
z działu 801 Oświata i wychowanie do działu 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, 
przesunięto środki w dziale 852 Pomoc społeczna, w dziale 900 Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska w Pozostałej działalności - rozdział 90095 
zwiększono środki na pokrycie nadzoru przy budynku z niebezpiecznymi odpadami         
w Komornikach o 20.330zł oraz zwiększono o 20.000zł plan na oczyszczenie 
kanalizacji deszczowej w Krerowie,  w dziale 926 Kultura fizyczna zwiększono                  
o 20.000zł środki do dyspozycji Klubu Sportowego „Clescevia” w związku z awansem 
do klasy A rozgrywek OZPN. W rozdziale 80101 paragrafie 6050 „wydatki 
inwestycyjne jednostek budżetowych” wyszczególniono 100.000zł na opracowanie 
projektu rozbudowy szkoły w Tulcach.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 

Ø Projekt uchwały Nr XLIV/323/2014 w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę świadczonych przez Zakład 
Komunalny w Kleszczewie przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poinformowała, że zgodnie z art. 219 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, z budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego mogą być udzielone dotacje przedmiotowe dla 
samorządowych zakładów budżetowych kalkulowane według stawek jednostkowych. 

 



Zakład Komunalny w Kleszczewie będąc samorządowym zakładem 
budżetowym zajmuje się między innymi zbiorowym zaopatrzeniem w wodę. Wpływy 
za wodę oraz z tytułu opłaty abonamentowej nie pokrywają w pełni kosztów 
wykonywania tego zadania. Wzrost kosztów spowodowany jest w głównej mierze 
zmianą warunków zakupu wody od WCHiRZ w Tulcach oraz uchyleniem uchwały 
Rady Gminy w Kleszczewie w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości.              
W związku z tym zachodzi konieczność udzielenia dotacji przedmiotowej, co pozwoli 
na uniknięcie obciążenia tymi kosztami mieszkańców gminy. Uchwalenie stawki 
dotacji jest niezbędne dla możliwości rozliczenia z końcem roku otrzymanych dotacji. 
Proponowana stawka dotacji netto  wynosi 1,24zł z terminem obowiązywania od dnia 
1 kwietnia 2014r. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 
Ø Projekt uchwały Nr XLIV/324/2014 w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej do ścieków wprowadzonych do zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych 
świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie przedstawiła Pani Skarbnik. 
Pani Skarbnik poinformowała, że zgodnie z art. 219 ust. 1 ustawy o finansach 
publicznych z budżetu jednostki samorządu terytorialnego mogą być udzielone dotacje 
przedmiotowe dla samorządowych zakładów budżetowych kalkulowane są według 
stawek jednostkowych. 

Zakład Komunalny w Kleszczewie będąc samorządowym zakładem 
budżetowym zajmuje się między innymi zbiorowym odprowadzaniem ścieków. 
Wpływy za ścieki oraz z tytułu opłaty abonamentowej nie pokrywają w pełni kosztów 
wykonywania tego zadania. Wzrost kosztów spowodowany jest w głównej mierze 
zmianą warunków odprowadzania ścieków do WCHiRZ w Tulcach oraz uchyleniem 
uchwały Rady Gminy w Kleszczewie w sprawie zwolnienia z podatku                       
od nieruchomości. W związku z tym zachodzi konieczność udzielenia dotacji 
przedmiotowej, co pozwoli na uniknięcie obciążenia tymi kosztami mieszkańców 
gminy. Uchwalenie stawki dotacji jest niezbędne dla możliwości rozliczenia z końcem 
roku otrzymanych dotacji. Proponowana stawka dotacji netto wynosi 2,41zł,                    
z terminem obowiązywania od dnia 1 kwietnia 2014r. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały Nr XLIV/325/2014 w sprawie zabezpieczenia środków 
finansowych w budżecie Gminy Kleszczewo na rok 2015 na realizację projektu 
„Podniesienie wyposażenia technicznego OSP w Kleszczewie, poprzez zakup 
ciężkiego samochodu ratowniczo – gaśniczego wraz z dodatkowym sprzętem” 
współfinansowanego z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego              
na lata 2007 - 2013 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że            
do zadań Gminy należy utrzymanie porządku publicznego  i bezpieczeństwa obywateli 
oraz ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej. Mając na względzie wzrost 
wymagań w tym zakresie wynikających z rozwoju Gminy, w tym zwłaszcza 
konieczność sprostania nowym wyzwaniom związanym z koniecznością zapewnienia 
ochrony na ok. 17km tras szybkiego ruchu przebiegających przez teren gminy istnieje 
pilna potrzeba poprawy wyposażenia technicznego jednostki OSP w Kleszczewie. 
Wraz z oddaniem do użytku autostrady A2 oraz drogi ekspresowej S5 OSP 
Kleszczewo uczestniczy w wielu akcjach, podczas których konieczne jest 

 



wykorzystanie wysokiej klasy sprzętu ratowniczego. Obecnie posiadane wyposażenie 
jest już niewystarczające dla sprostania tym obowiązkom.  

Ponieważ w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa na trasach szybkiego ruchu 
problem ma charakter ponadgminny, a Gmina Kleszczewo nie posiada możliwości 
samodzielnego sfinansowania niezbędnych nakładów, zdecydowano o wzięciu  
udziału w ogłoszonym naborze wniosków o dofinansowanie projektów ze środków 
EFRR na działanie 3.6 „Poprawa bezpieczeństwa środowiskowego i ekologicznego 
schemat VI Zakup sprzętu specjalistycznego do zapobiegania i likwidacji skutków 
klęsk żywiołowych i poważnych awarii środowiskowych. Wsparcie techniczne 
krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego”. 

Projekt Gminy Kleszczewo polega na zakupie ciężkiego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego wraz z wyposażeniem,  który wzmocniłby potencjał techniczny 
obecnie użytkowanych pojazdów. Zgodnie z procedurą naboru projektu  WRPO              
na lata 2007-2013 Gmina Kleszczewo zobowiązana jest do dnia 3 października 2014r. 
złożyć wniosek o dofinansowanie wraz z kompletem dokumentów, w tym dokument 
potwierdzający zabezpieczenie środków finansowych na realizację przedmiotowego 
projektu.  

Projekt będzie realizowany w roku 2015 pod warunkiem otrzymania 
dofinansowania ze środków WRPO.  Niniejsza uchwała intencyjna jest niezbędna            
do złożenia wniosku o dofinansowanie wraz z załącznikami. Planowane 
dofinansowanie to 80% wartości pojazdu, natomiast pozostałe 20% tj. ok. 200.000zł 
pochodziłoby z budżetu gminy. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały Nr XLIV/326/2014 w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej             
od Powiatu Poznańskiego z przeznaczeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej                    
w Gowarzewie, Krzyżownikach i Komornikach przedstawiła Pani Sekretarz. Pani 
Sekretarz wyjaśniła, że zgodnie z art. 220  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r.                    
o finansach publicznych z budżetu powiatu może być udzielona pomoc finansowa 
innym jednostkom samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej albo pomoc 
rzeczowa. Podstawą przekazania powyższych środków jest umowa. Z budżetu 
Powiatu Poznańskiego udzielona została pomoc rzeczowa w formie 16 sztuk 
kompletów składających się ze sztormiaka i spodniobutów,  o wartości 4.408,32zł              
z przeznaczeniem dla: OSP Gowarzewo – 6 sztuk, OSP Krzyżowniki – 5 sztuk, OSP 
Komorniki – 5 sztuk.  Zakupione sztormiaki i spodiobuty zostają przekazane jako 
pomoc rzeczowa dla gmin Powiatu Poznańskiego z przeznaczeniem dla OSP 
funkcjonujących poza Krajowym Systemem Gaśniczo – Ratowniczym. W/w sprzęt 
przydatny będzie przy akcjach powodziowych, lokalnych podtopieniach oraz w czasie 
ulewnych opadów. Przekazywane sztormiaki wyposażone będą  w trzy pasy 
odblaskowe i odblaskowy napis „Straż”, a spodniobuty wykonane będą w kolorze  
pomarańczowym, co przyczyni się do zwiększenia widoczności i bezpieczeństwa 
druhów uczestniczących w akcjach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XLIV/327/2014 w sprawie przejęcia od Powiatu 
Poznańskiego zadania zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych 
przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie  art. 19 ust 4 
ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych zarządzanie drogami 

 



publicznymi może być przekazywane między zarządcami w trybie porozumienia, 
regulującego w szczególności wzajemne rozliczenia finansowe. 

Opracowanie projektu przebudowy skrzyżowania dróg powiatowych nr 2429P  
i 2440P w Tulcach w rejonie wjazdu na teren Sanktuarium oraz wokół pętli 
autobusowej i przystanku związane jest z koniecznością rozwiązania problemu obsługi 
komunikacyjnej terenu wokół kościoła w  Tulcach. 

Pan Wójt dodał, że na mocy porozumienia ze Starostwem Powiatowym 
planowana jest modernizacja odcinka pomiędzy ul. Sportową i Średzka w Tulcach 
(gmina zobowiązała się wybudować chodnik wzdłuż kościoła), modernizacja głównej 
ulicy w Nagradowicach (gmina wykona chodnik wzdłuż całej miejscowości), budowa 
chodnika w Śródce (w przygotowaniu jest projekt tej inwestycji), temat                           
ul. Siekiereckiej w Gowarzewie w związku ze zwiększeniem zakresu prac przesunięty 
został na rok 2015. Gmina zobowiązała się do przygotowania projektu na budowę 
ronda w Tulcach, w zamian za co powiat zakłada modernizację dłuższego niż 
pierwotnie zakładano odcinka ul. Siekiereckiej w Gowarzewie. 

 Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

 W dalszej części posiedzenia Pan Wójt poinformował, że Starosta Poznański 
proponuje, aby Gmina Kleszczewo partycypowała w kosztach usuwania odpadów              
z magazynu w Komornikach - na poziomie 5% wydatków z tym związanych. Wójt 
podkreślił, że nie widzi żadnej podstawy prawnej do stawiania tego typu oczekiwań 
tym bardziej, że wmanewrowanie gminy w udział w kosztach byłoby jednoznaczne           
z jej współodpowiedzialnością za zaistniałą sytuację, co jest niezgodne ze stanem 
faktycznym. Gmina Kleszczewo do dnia dzisiejszego nie otrzymała żadnych 
informacji co do planowanych przez Starostwo Powiatowe działań zmierzających            
do utylizacji odpadów.  

Pan Wójt przypomniał, że podczas spotkania sztabu kryzysowego w Urzędzie 
Wojewódzkim zapadła decyzja o podjęciu działań ukierunkowanych na objęcie 
komornickich odpadów programem usuwania „bomb ekologicznych”. Nie ma 
natomiast tytułu prawnego zgodnie z którym Gmina Kleszczewo miałaby 
współfinansować wywiązywanie się Starostwa Powiatowego ze swych obowiązków. 
Wójt podkreślił, że Starostwo Powiatowe zamiast zgodnie z założeniami programu 
usuwania „bomb ekologicznych” ubiegać się o pożyczkę, złożyło wniosek o dotację  
na sfinansowanie usunięcia odpadów z Komornik. Wniosek z góry skazany był              
na porażkę, gdyż nie spełniał kryteriów pozyskania dotacji. Usunięcie odpadów ma się 
bowiem odbyć w ramach wykonania zastępczego tzn. decyzję o usunięciu odpadów 
otrzymał właściciel, a wobec braku działań z jego strony jedynym odpowiedzialnym 
za utylizację odpadów jest Starostwo Powiatowe. 
 Wójt poinformował, że o braku konkretnych działań Starostwa Powiatowego w 
sprawie pozyskania pomocy z programu usuwania bomb ekologicznych 
powiadomiony został Wiceminister Środowiska i Wojewoda Wielkopolski. W 
odpowiedzi,  do wiadomości gminy przekazane zostało pismo Wiceministra 
Środowiska Janusza Ostapiuka, w którym zwraca się on z prośbą do Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o pilne wyjaśnienie problemu 
komornickich odpadów i bieżące informowanie o postępach w sprawie. 
  
 Radny Rajchelt stwierdził, że skoro konkretne koszty utylizacji odpadów  nie są 
obecnie znane, to również oczekiwane 5% jest w tej chwili nie do oszacowania. 

 



 Pan Wójt stwierdził, że istotny jest brak podstaw do partycypowania gminy            
w kosztach. 
  
 Następnie Pan Wójt poruszył temat zasygnalizowanej podczas zebrania 
sołeckiego w Tulcach potrzeby rozbudowy szkoły. Zdaniem Wójta problemy 
kleszczewskich placówek są typowe dla szkół z okolic podmiejskich, a zajęcia                
do godziny 16-tej to powszechny trend. Ministerstwo Edukacji Narodowej postawiło 
gminy przed faktem dokonanym wprowadzenia 1,5 rocznika do klas pierwszych, 
ograniczenia liczby dzieci w klasie do 25 osób, a planowana likwidacja obowiązku 
meldunkowego uniemożliwi gminom planowanie wydatków oświatowych. Wójt 
uważa, że negatywny wydźwięk wśród rodziców uczniów wywołało zamknięcie holu 
szkoły w Tulcach i prowadzenia tam zajęć, z których część to zadania 
nieobowiązkowe.  
 Radny Urbaniak zapytał ile w szkole jest dzieci spoza terenu gminy. 
 Radny Łukasz Szymczak stwierdził, że 17 dzieci. 
 Radny Andrzej Szymczak dodał, że liczba tych dzieci i tak nie ma wpływu            
na ilość oddziałów szkolnych, a rzutuje jedynie na liczebność klas.  
 Radny Drzewiecki stwierdził, że zarzuty stawiane przez mieszkańców Tulec 
wynikają z nieznajomości podziału kompetencji pomiędzy Urzędem Gminy, a 
dyrekcją szkoły. Radny Drzewiecki przypomniał, że dyrektor Stachowiak podczas 
zebrania w Tulcach informował, że do szkoły uczęszcza ok. 70 dzieci spoza obwodu 
szkolnego, co potwierdził Wójt. Radny dodał, że w tym 17 dzieci jest spoza terenu 
gminy.  

Radny Szymczak stwierdził, że większość z tych dzieci to przyszli mieszkańcy 
Gminy Kleszczewo, których rodzicom zależy, aby ich dzieci podjęły naukę w swojej 
docelowej szkole. 

Wójt uważa, że niewłaściwym było opracowanie planu lekcji tak, że zajęcia 
obowiązkowe przeplatają się z dodatkowymi. Zanalizowane materiały wykazują,             
że wątpliwym jest by rozpatrywać problemy lokalowe szkoły w Tulcach                      
z perspektywy kontenerów, w których dzieci miałyby się uczyć. Wójt podkreślił, że 
problem dotyczy także szkoły w Kleszczewie, gdzie istnieje dodatkowo konieczność 
remontu dachu, a podjęcie inwestycji rozbudowy szkół bez udziału środków 
zewnętrznych spowoduje zablokowanie możliwości pozyskiwania innych środków, 
gdyż zdolności kredytowe gminy zostaną tym samym maksymalnie wykorzystane.  

Wójt uważa, że zajęcia nie powinny odbywać się na holu szkoły, stąd też 
została podjęta decyzja o wypowiedzeniu  umowy szkole językowej, dzięki czemu 
możliwe będzie zagospodarowanie zajmowanej przez nią sali. Szkoła językowa będzie 
miała natomiast możliwość korzystania  z mniejszych pomieszczeń i z sal lekcyjnych 
dostępnych w godzinach popołudniowych.  
 

Wójt poinformował, że podczas niedawnego Kongresu Gmin Wiejskich 
zaprezentowane zostały wyniki analiz opartych na porównaniu kilkudziesięciu 
wskaźników charakteryzujących gminy wiejskie. Z zestawienia wynika, że Gmina 
Kleszczewo plasuje się w grupie 52 najlepiej rozwiniętych gmin w kraju.  

 
 Radny Łukasz Szymczak zapytał czy opiekunowie dowożący do szkół 
sześcioletnich pierwszoklasistów mogą korzystać z bezpłatnych przejazdów 
komunikacją gminną? 

 



 Pani Sekretarz wyjaśniła, że bezpłatny przejazd przysługuje zarówno rodzicom 
dzieci przedszkolnych jak i opiekunom i rodzicom dzieci sześcioletnich 
uczęszczających do pierwszej klasy szkoły podstawowej. 
 
 Radny Drzewiecki zapytał czy istnieje możliwość ograniczenia transportu 
ciężarowego poruszającego się wzdłuż szkoły w Tulcach? 
 Wójt stwierdził, że sprawa jest trudna do uregulowania, gdyż może to być 
transport zarówno developera działającego w Tulcach jak i firmy transportowej 
dostarczającej materiały na budowę. 
 
 Radny Rajchelt zasugerował, aby lampy zlokalizowane wzdłuż ulicy Lipowej  
w Kleszczewie skierować na jezdnię, gdyż obecnie oświetlają one przydrożne posesje. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodniczący Lammel zakończył posiedzenie komisji o godz. 13:20. 
 
 
Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
        Tadeusz Lammel 

 


